

أ.م.د. جبار خمات حمزة

التولد: بغداد 19-7-1969



التحصيل الدراسي

- شهادة الاعدادية - الفرع العلمي - عام 1988 .
- شهادة البكلوريوس في الفنون الجميلة – جامعة بغداد - عام 1993 .
- شهادة البكلوريوس في آداب اللغة الاسبانية – كلية اللغات – جامعة بغداد عام 2000.
- شهادة الدبلوم في اللغة الانكليزية – كلية اللغات – جامعة بغداد عام 2000 .
- شهادة الماجستير في التربية الفنية - كلية الفنون الجميلة - جامعة بغداد- عام 2013 .
- شهادة الدكتوراه في فلسفة التربية الفنية - كلية الفنون الجميلة - جامعة بغداد- عام 2016 .

الخبرات

- يعمل كتدريسي في الجامعة المستنصرية – كلية التربية الاساسية التابعة إلى وزارة التعليم العالي والبحث العلمي .
- عمل في جامعة تكريت – كلية التربية للعلوم الانسانية – كتدريسي من عام (2019- 2021) .
- عمل في وزارة التربية كتدريسي في معاهد الفنون الجميلة من عام (1993- 2019) .
- نسب الى المديرية العامة للمناهج – مناهج اللغة الاسبانية - عام 2006 .
- شغل منصب معاون مدير معهد الفنون الجميلة للشؤون الفنية في العام 2016 .
- شغل منصب معاون مدير معهد الفنون الجميلة للشؤون الادارية من عام (2017- 2019) .
- أشرف على العديد من مشاريع التخرج لطلبة معهد الفنون الجميلة من عام 2013 – 2018 .
- أشترك في العديد من لجان المناقشة للدراسات العليا والاولية.
- كلف بتقويم العديد من الرسائل الجامعية والبحوث للمراكز البحثية والمجلات العلمية .

المشاركات

- نشر العديد من البحوث والمقالات في الصحف والمجلات العلمية المحلية والدولية.
- حاز على شهادة تقديرية لمشاركته في المؤتمر العلمي الحادي عشر لكلية الفنون الجميلة عام 2011 م .
- حاصل على العديد من الشهادات التقديرية وكتب الشكر لمشاركته وأسهاماته المتميزة في المعارض التي اقامتها وزارة التربية في الفنون التشكيلية .
- شارك في المؤتمر الاول لتطوير العملية التعليمية في العراق الذي اقامه الاتحاد الدولي للمبدعين في العراق في نيسان 2018م.
- شارك في الملتقى العلمي لتنظيم الورش التدريبية الذي اقامه الاتحاد الدولي للمبدعين في العراق في حزيران 2018 م .
- شارك في المؤتمر الدولي الثاني (تنمية المهارات الادارية والعلمية وفن الخطابة الشامل) الذي عقده الاتحاد الدولي للمبدعين في العراق برعاية وزارة الثقافة والسياحة والآثار في ايلول 2018 م .
- شارك في (المؤتمر العلمي والمهرجان الفني الدولي الاول لجمعية التربية الفنية) في كلية دجلة الجامعة 2019م.
- شارك في ورشة عمل (المبدعون ركيزة الحاضر وثروة المستقبل) الذي اقامته وزارة التعليم العالي والبحث العلمي (المقر) 2019م.
- حاصل على وسام الابداع من الاتحاد الدولي للمبدعين في العراق عن مجمل مساهماته ومشاركته في المؤتمرات والورش والملتقيات العلمية والمعارض والمهرجانات الفنية المحلية والدولية .
- شارك في المؤتمر الدولي الرابع للعلوم الانسانية الذي اقامته جامعة تكريت بالتعاون مع أكاديمية Steps البريطانية عام 2022م

النشاطات

- عضو نقابة الاكاديميين العراقيين .
- عضو الهيئة الادارية لجمعية التربية الفنية – وزارة التعليم العالي والبحث العلمي.
- عضو رابطة التدريسيين الجامعيين .
- عضو جمعية المترجمين العراقيين .
- عضو نقابة الفنانين العراقيين .
- عضو الاتحاد الدولي للمبدعين في العراق .
- عضو نقابة المعلمين العراقيين .

اللغات

- العربية
- الانكليزية
- الاسبانية



Name: Assistant Professor Dr. Jabbar Khammat Hamzah

Birth: Baghdad 19-7-1969

Academic achievement

-Preparatory Certificate - Scientific Branch - 1988.

.Bachelor's degree in Fine Arts - University of Baghdad - 1993 -

Bachelor's degree in Spanish Language Arts - College of Languages - University of -
.Baghdad in 2000

Diploma in English Language - College of Languages - University of Baghdad in -
.2000

Master's degree in Art Education - College of Fine Arts - University of Baghdad - -
.2013

- PhD in Philosophy of Art Education - College of Fine Arts - University of Baghdad -
2016

Practical experiences

-He works as a teacher at Al -Mustansiriyah University - the Faculty of Basic
Education affiliated with the Ministry of Higher Education and Scientific Research.

- Worked at Tikrit University - College of Education for Humanities - as a teacher
(2019-2021)

- worked in the Ministry of Education as a teacher in the institutes of fine arts
(1993-2019)

-Worked in the General Directorate of Curricula - Spanish Language Curricula -
2006.

- Held the position of assistant director of the Institute of Fine Arts for technical
Affairs in 2016.

- Held the position of assistant director of the Institute of Fine Arts for
Administrative Affairs (2017-2019)

- Supervised many graduation projects for students of the Institute of Fine Arts
(2013-2018).

- Participate in many discussion committees for graduate and primary studies.

- He was assigned to evaluate many university theses and research for research centers and scientific journals.

Experiences

-He published many researches and articles in local and international newspapers and scientific journals.

- Received a certificate of appreciation for his participation in the eleventh scientific conference of the Faculty of Fine Arts in 2011.

- Obtained many certificates of appreciation and letters of thanks for his distinguished participation and contributions in the exhibitions held by Ministry of Education in the Fine Arts.

- Participated in the first conference for the development of the educational process in Iraq, which was held by the International Federation of Innovators in Iraq in April 2018 .

- Participated in the Scientific Forum to organize training workshops, which was held by the International Federation of Innovators in Iraq in June 2018.

- Participated in the second international conference (development of administrative and scientific skills and the art of comprehensive rhetoric) held by the International Federation for creators in Iraq, sponsored by the Ministry of Culture, September 2018.

- Participated in the (Scientific Conference and the First International Artistic Festival of the Art Education Association) at Tigris University College, 2019.

- Participated in a workshop (Innovators are the pillar of the present and the wealth of the future) held by the Ministry of Higher Education and Scientific Research Headquarters 2019.

- Awarded the Creativity Medal from the International Federation of Creators in Iraq for all his contributions and participation in conference, workshops, scientific forums, exhibitions, and local and international art festivals.

- Participated in the Fourth International Conference on Humanities held by the University of Tikrit in cooperation with the Academy British Steps in 2022 .

- Activities

-Member of the Iraqi Academics Syndicate.

- Member of the Administrative Board of the Art Education Association - Ministry of Higher Education and Scientific Research.
- Member of the University Teachers Association.
- Member of the Iraqi Translators Association.
- Member of the Iraqi Artists Syndicate.
- Member of the International Federation of Creators in Iraq.
- Member of the Iraqi Teachers Syndicate.

Languages

- Arabic
- English
- Spanish